

国际法研究

(双月刊)

二〇一五年第一期
(总第 5 期)

与克里米亚“脱乌入俄事件”有关的国际法问题 曾令良(3)

关于自决权争端的国际法思考 卢 婧(14)

国际法的透明度转向 安妮·彼得斯(30)

论区域贸易协定的审查机制 陈立虎(39)

行政法案件中的国际私法先决问题和外国法查明

——德国联邦行政法院 2012 年 7 月 19 日判决评析 王葆莳(51)

国际私法国际前沿年度报告 (2013—2014) 杜 涛(63)

国际法院“南大洋捕鲸”案评析 何田田(95)

国际投资法制发展的反思与抉择

——评卡尔·萨望和斐德瑞卡·奥尔蒂诺的

《完善国际投资法律和政策体制：未来路径选择》 张 生(110)

第十一届国际法论坛“国际法的机遇与挑战：危机、秩序、法治”

国际学术研讨会综述 沈 涓 王 艺(118)

CONTENTS

Issues of International Law Concerning Crimea's Independence from Ukraine and Merging with Russia	Zeng Lingliang (3)
An Analysis of Self-Determination Disputes from Perspectives of International Law	Lu Jing (14)
The Transparency Turn of International Law	Anne Peters (30)
On the Mechanism of Review for Regional Trade Agreements	Chen Lihu (39)
The Preliminary Question and the Proof of Foreign Law in the Administrative Litigation:	
Comment on the Judgement of the German Federal Administrative Court on July 19, 2012	Wang Baoshi (51)
Frontiers of Private International Law Abroad-An Annual Survey (2013—2014)	Du Tao (63)
Commentary on the ICJ Whaling in the Antarctic Case	He Tiantian (95)
Reflection on and Options for the International Investment Law Regime Development	
—A Review of <i>Improving the International Investment Law and Policy Regime:</i> <i>Options for the Future</i> by Karl Sauvant and Federico Ortino	Zhang Sheng (110)
Proceedings of the 11 th International Law Forum: “The Opportunities and Challenges for International Law: Crisis, Order and Law”	Shen Juan and Wang Yi (118)